

Level: Four

Subject: Arabic Language

Due date: 9/11/2025



المستوى: الرابع
المادة: اللغة العربية
تاريخ التسليم: ٢٠٢٥/١١/٩

ملاحظة مهمة: يرجى كتابة الأجوبة فقط في دفتر الواجب البيتي إن كان بالإمكان.

Important Note: Only the answers are to be written in the homework book if possible.

- مراجعة الضمائر المنفصلة (ضمائر المتكلم والمخاطب) للتأكد من الاستخدام الصحيح لها.
- Review the independent (Subjective) pronouns for the first and second person to verify proper usage when writing and speaking.
- مراجعة ضمائر الغائب (هو - هي - هما - هم - هن).
- Review the Subjective pronouns for Third Person (He - She - They)
- مراجعة نص ٤ (مَنْ أنا وما هوايتي) ص ٣٦ من كتابي ٤ لترسيخ الإستيعاب وحفظ المفردات.
- Revise Text 4 (Who I am and what is my hobby) on P.36 from My Book 4 to consolidate comprehension and extend band of vocabulary.
- حل التمارين أدناه للتأكد من ترسيخ الإستيعاب للمواضيع المدروسة.
- Answer the following exercises to verify clear understanding of the learned subjects.

التمرين الأول: ترجموا الجمل أدناه إلى اللغة الإنكليزية واكتبوها في دفتر الواجب البيتي و حضروا هذه الجمل للإملاء داخل الفصل.

Exercise 1: Translate these sentences into English and write them in your homework book. Prepare these sentences for dictation in the classroom:

١. إسمي خالد، أنا من الأردن.

.....

٢. هوايتي جمع صور السيارات.

.....

التمرين الثاني: أدخلوا الضمائر المذكورة على الجملة في الجدول التالي وغيروا ما يلزم واكتبوها في دفتر الواجب البيتي:

Exercise 2: Use the pronouns with the sentence in the table below and change what is needed and write them in your homework book:

هو معلم ماهر.

هو

هي

هما

هم

هن

التمرين الثالث: اختاروا الضمير المناسب من بين الأقواس واكتبوا الجملة كاملة في دفتر الواجبات:

Exercise 3: Fill in each blank below with the most appropriate pronoun in the brackets and write them in your homework book:

١-.....مهندساتٍ ماهراتٍ	(هو - هنّ - هم)
٢-.....طالبانِ مُجتهدانِ.	(هو - هي - هما)
٣-.....يلعبانِ بالكرة.	(هو - هما - هنّ)
٤-.....كُتِبَ الدرس.	(هو - هي - هنّ)
٥-.....يُحِبُّ لعبةَ التنس.	(هو - هما - هنّ)
٦-.....عَمالٌ بارعون.	(هما - هنّ - هم)
٧-.....مُمرضةٌ عظيمةٌ.	(هو - هي - هما)
٨-.....طلابٌ مُميزون	(هو - هم - هنّ)

التمرين الرابع: اربطوا بين كلّ ضمير أدناه مع الجملة المناسبة واكتبوها في دفتر الواجبات:

Exercise 4: join each subjective pronoun below with the appropriate sentence and write them in your homework book:

تلميذاتٍ مُجتهداتٍ	أَنْتُمَا
عَمالٌ مُجدون	هُوَ
سَبَّاحَتانِ ماهِرَتانِ	أَنْتُنِ
رَجُلٌ شجاعٌ	هُمْ

التمرين الخامس: أَعبر عن كلِّ صُورَةٍ أدناه بِجُمْلَتَيْنِ مُفِيدَتَيْنِ مُسْتَخْدِمًا ضَمَائِرَ الغَائِبِ

Exercise 5: Describe each of the pictures below with two meaningful sentences using third-person subjective pronouns:



.....
.....



.....
.....



.....
.....